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At  det  så  lenge  der  har  bodd  folk  i  Rossfjord,  har  foregått 
sildefiske i Rossfjordvannet er en kjent sak. Ja, det har hendt at der 
intet har vært  å  få på Malangen,  så  folk  fra Tennskjær og  andre 
steder dro opp til Rossfjorvannet for å fiske seg matsild. Det var i 
den tid det var en livsbetingelse å ha diverse sildtønner i huset for 
å være forsynt med mat. Den gang inngikk sild i den daglige kost. 
 
Nå spørs det: Hvor blir det av all silda og annen fisk som går opp i 
Rossfjordvannet? Den går neppe ut i sjøen igjen. Rossfjordvannet 
består vesentlig av  sjøvann. Vi kan  si 90 pst.  sjø‐ og 5 pst.  fersk‐
vann om vi blander  til «brakkvann». Jeg har en skriftlig uttalelse 
fra Tromsø Museum ved hr. Soot‐Ryen som går ut på: Rossfjord‐
vannet består vesentlig av sjø. I det øverst  laget er det brakkvann 
hvor det lever ferskvannsfisk, neste lag var vesentlig saltvannsfisk. 
I en dybde av 10‐12 meter kan der overhode ikke leve noen dyr da 
vanne er klorfritt. 
 
Min  teori er at den overveiende del av den  fiskemengde som går 
opp blir forgiftet og dør ned, så «vannet» som er 13 km. langt, ca. 3 
km.  bred  og  ca  50—60  meter  dypt  er  verdens  største  «kloak‐
kumme». 
 
Ved en skjønnsforretning for noen år siden ble område Rossfjord‐
vassdraget  erklært  som  ferskvannsvassdrag og da det går opp en 
del sjøørret og laks kommer det automatisk inn under Lakseloven. 
 
I Lakseloven er det mange paragrafer. Bl. a. § 24 hvor det heter at i 
vann (innsjøer) hvor laks går, skal bruken av kilenot og krokgarn 
være  forbudt.  §  21:  Til  fiske  av  laks  eller  sjøørret  er  ikke  tillat 
mindre maskevidde enn 5,8 cm mellom knutene i våt tilstand. 
 
§ 17: I tidsrummet fra 26. august til 14. april er det forbudt å fiske 
eller drepe laks eller sjøørret og å bruke utsatte eller la bli stående 
redskaper  innrettet  til  sådant  fiske,  ei heller må  andre  til  sådant 
fiskertjenlige redskaper anvendes dertil. 
 
Jeg  vil  da  i  anledning  ovenstående  tillate  meg  å  komme  med 
følgende  spørsmål  til hr.  fiskerikonsulenten: Er det  tillat å bruke 



sildegarn i Rossfjordvannet? Disse garn er av minimal maskevidde 
så det  er  intet  til hinder  for  at  små ørret kan gå på disse. Det er 
delte meninger  om dette  spørsmål  og mye prat mann og mann  i 
mellom slik at det vil være bra å få dette spørsmålet avklart. 
 

 
 

Rossfjordstraumen 16‐1 1961.  
 

Halfdan Straumsnes. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Senjens Blad 27.01. 1961 


